
 
 

 

SCHRIFTELIJKE VRAGEN  

AFSPRAKEN MET DC ZALANDO OVER WERKNEMERS 

 
Registratienummer : 

(In te vullen door de raadsgriffie) 

 

 

Datum: 22 juli 2019 

 

Aan de voorzitter van de raad 

 

Steller van de vragen: Petra Verhoef, PvdA fractie  

 

Onderwerp:   Zijn er afspraken met DC Zalando gemaakt over toekomstige werknemers? 

 

Het college wordt verzocht de volgende vragen schriftelijk te beantwoorden: 

Vragen:  

1. Waarom is de raad pas geïnformeerd over de komst van DC Zalando in Bleiswijk nadat 

het contract getekend was? Waarom heeft dit niet eerder (vertrouwelijk) plaats 

gevonden? 

 

2. Heeft het college van Lansingerland met DC Zalando afgesproken dat de benodigde 

werknemers primair geworven worden in de omliggende gemeenten, waaronder 

Lansingerland?  

- Zo nee, waarom niet?  

- Zo ja, welke zijn deze afspraken precies? 

 

3. Heeft het college zicht op het arbeidsmarktpotentieel in Lansingerland en rest van de 

regio (schoolverlaters, werkzoekenden, mensen die niet ingeschreven staan bij UWV)? 

- Zo nee, wat gaat de wethouder doen om die groep in kaart te brengen? 

- Zo ja, is bekend welke inspanningen DC Zalando gaat doen om die groep te bereiken? 

 

4. Zijn er afspraken gemaakt met DC Zalando om ook mensen met een afstand tot de 

arbeidsmarkt (zoals mensen met een arbeidsbeperking of langdurig werklozen) te 

werven?  

- Zo nee, waarom niet?  

- Zo ja, welke zijn deze afspraken precies? 

  

5. Weet u of DC Zalando voornemens is om arbeidsmigranten te werven? 

 

6. Zo ja, is het college bekend met misstanden die regelmatig in het nieuws komen over  

 

- de misleidende wijze waarop arbeidsmigranten worden geworven; 



- de slechte en onzekere werkomstandigheden van arbeidsmigranten; 

- de klachten die de Poolse en Spaanse ambassadeurs hierover hebben geuit; 

- de Kamervragen die hierover gesteld zijn; 

- de honderden arbeidsmigranten die samen met het FNV het gemeentebestuur van 

Zeewolde hierop hebben aangesproken? 

  

7. Mocht er sprake zijn van werving van arbeidsmigranten, wat gaat het college – samen 

met DC Zalando - eraan doen om dergelijke misstanden rond werving en 

werkomstandigheden van arbeidsmigranten te voorkomen? 

 

8. Mocht er sprake zijn van werving van arbeidsmigranten, heeft DC Zalando met het 

college besproken dat er voornemens zijn om deze op het terrein van het 

distributiecentrum te huisvesten? 

 

9. Zo ja, heeft het college zicht op hoeveel woonruimte er nodig zal zijn; hoeveel er nu 

beschikbaar is, wat het eventueel te verwachten tekort is, hoe dat wordt aangevuld en 

op welke termijn? 

 

10. Is het college bekend met de vele misstanden rondom huisvesting van arbeidsmigranten, 

het verdienmodel erbij, de slechte omstandigheden en hoge kosten? 

  

11. Wat gaat het college eraan doen om dit soort misstanden te voorkomen bij eventuele 

inhuur van arbeidsmigranten door DC Zalando? 

 

12. Hoe verhoudt de komst van DC Zalando zich tot het – ook door Lansingerland 

onderschreven – programma Roadmap to Next Economy van de Metropoolregio? 

  
Toelichting: 

De komst van DC Zalando werd door de wethouder direct gekoppeld aan de boodschap dat dit 

banen voor werkzoekenden in Lansingerland en de regio zou opleveren. Dat is niet of minder het 

geval als er (ook) arbeidsmigranten worden geworven. Misstanden rond arbeids- en 

woonomstandigheden van arbeidsmigranten worden veelvuldig gemeld. Onderdeel van de 

problematiek is dat er een verdienmodel op de huisvesting van arbeidsmigranten zit. Deze 

situaties komen vooral ook voor bij distributiecentra. Het gaat veelal om laagbetaald werk, op 

wettelijk minimum loon (WML) niveau. Door via uitzendbureaus die ook huisvesten, 

arbeidsmigranten naar Nederland te halen kan dat werk in combinatie met de ET-regeling voor 

een salaris onder het WML gedaan worden.  

In Lansingerland en Metropoolregio is een groot tekort aan betaalbare huurwoningen. De 

wachtlijsten zijn lang. Het aantal locaties waarop gebouwd kan worden is beperkt. De bouw van 

speciale woonruimten voor nieuwe arbeidsmigranten gaat een extra beslag leggen op de beperkt 

beschikbare ruimte. Tot op heden is er geen integraal regionaal beleid om te voorzien in deze 

elkaar beconcurreerde vragen naar ruimte. Het ontstaan van maatschappelijke spanningen ligt 

op de loer.  

De Metropoolregio heeft, met steun van de gemeente Lansingerland, gekozen voor de ‘Roadmap 

to Next Economy’. Daarin ligt de nadruk op duurzaam produceren, innovatie en het 

toekomstbestendig maken van onze economische activiteiten. Een op termijn 100% CO-neutrale 

economy. Het is de vraag hoe het faciliteren van de komst van grote distributiecentra zich 



verhoudt tot deze Roadmap. Wat is de toegevoegde waarde voor onze regionale economie, voor 

onze werkgelegenheid en voor de duurzame ontwikkeling?   

De komst van DC Zalando naar Bleiswijk is nooit met de gemeenteraad besproken en daarom is 

er ook geen mogelijkheid geweest om gezamenlijk te spreken over dergelijke afspraken over 

inhuur en huisvesting van werknemers, waaronder eventueel arbeidsmigranten. En ook niet over 

de relevantie voor de toekomst van onze regionale economie.  

https://www.nrc.nl/nieuws/2019/03/29/hoe-de-arbeidsmigranteen-melkkoe-werd-a3955114  

https://www.volkskrant.nl/columns-opinie/bedrijven-profiteren-van-regels-arbeidsmigratie~b0e9783d/ 

https://www.volkskrant.nl/columns-opinie/pak-schijnconstructies-bij-arbeidsmigratie-aan~bf434060/ 

https://www.volkskrant.nl/columns-opinie/uiteindelijk-betaalt-ook-de-maatschappij-de-prijs-van-slechte-

omstandigheden-arbeidsmigranten~b688f6f7/ 

https://www.destentor.nl/zeewolde/arbeidsmigranten-roepen-hulp-in-van-fnv-en-burgemeester-van-

zeewolde~afcd6bef/?referrer=https://www.google.com/ 

 

 

Ondertekening en naam, Petra Verhoef en Valmir Xhemaili, PvdA fractie  

 

 

Wijze van indienen van schriftelijke vragen:  

de vragen worden bij de voorzitter van de raad ingediend (…)  

(art. 37, derde lid Reglement van orde van de raad). 

 


